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Protokół nr 3/2018 

z III Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

z dnia 28 grudnia 2018 roku 

 

Skład Rady: 15, nieobecny 1 (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli:  

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4. Andrzej Rudzki – radca prawny  

5. Maria Walewska-Żółcik – dyrektor GZOPO 

6. Janusz Honory – dyrektor ZGK 

7. Jacek Pruszkowski – Przewodniczący Powiatowej Rady Izb Rolniczych 

8. Teresa Świątek – Prezes ZNP 

9. Elżbieta Brzozowska – Sekretarz MKNSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i 

Wychowania w Grójcu 

10. Monika Kapciak – Przewodnicząca Organizacji zakładowej „Solidarność” przy PSP im. Jana 

Pawła II w Belsku Dużym  

 

Oraz sołtysi i mieszkańcy, oraz pozostali goście według załączonej listy obecności.  

Pkt 1.  

Pan Zbigniew Byrski Wiceprzewodniczący Rady powitał przybyłych radnych o gości. Rozpoczął 

obrady III Sesji Rady Gminy, stwierdził quorum i odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienie przedstawicieli Związków Zawodowych Nauczycieli 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2018 rok; 

6. Odczytanie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Belsk Duży  

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

8. Uchwalenie Budżetu gminy na rok 2019  

a) Wprowadzenie Skarbnika i Wójta  

b) Odczytanie projektu uchwały budżetowej  

c) Odczytanie Opinii Komisji Budżetu i Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej  

d) Odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji i wniosków radnych (autopoprawka) 

e) Głosowanie nad projektem uchwały 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Belsk Duży w 2018 r. na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
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b) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i 

Narkotykowych na rok 2019  

c) powołanie Rady Społecznej SPZOZ Belmed  

d) regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród. 

10. Sprawozdanie Wójta z działalności od ostatniej sesji. 

11. Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i zapytań.  

12. Zapytania i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Pkt 2.  

Nie zgłoszono uwag do porządku, porządek uznano za przyjęty.  

Pkt 3.  

Rada Gminy przyjęła protokół z ostatniej sesji jednogłośnie.  

Pkt 4.  

Pani Teresa Świątek  

Jako Związki zawodowe spotykaliśmy się z Radą, panem Wójtem i panią Dyrektor Gminnego Zespołu 

Obsługi Placówek Oświatowych, ale może nie wszyscy obecni wiedzą w jakim celu przyszliśmy. 

Sytuacja oświaty w kraju jest nie najlepsza. Pani Minister Edukacji nam wmawia, że będziemy mieć 

wielkie podwyżki, ale to jest przed nami. Gmina może przyznać nauczycielom dodatki, np. dodatek 

motywacyjny, dodatek funkcyjny dla wychowawcy. Wychowawca ma dużo pracy, a w gminie Belsk 

dodatek jest bardzo niski. Wnioskowaliśmy o podwyższenie tego dodatku. Spotkaliśmy się z oporem 

Rady, ponieważ nie uzgodniliśmy razem z gminą, że te dodatki będą. Jako nauczyciele jesteśmy 

odpowiedzialni za wasze dzieci, za wasze wnuki. Chcemy, żeby były bezpieczne, żeby mogły zdobywać 

wiedzę jak najszerszą. Wychowawca spotyka się bardzo często z rodzicami, za to ma 40 złotych. 

Wychowawca ma też dużo pracy papierkowej, ponieważ wszystko musi być udokumentowane. 

Wnioskowaliśmy też o podniesienie dodatku motywacyjnego. Chcemy aby te środki, wzrastały 

systematycznie z roku na rok. Regulamin wynagradzania nie był zmieniany od 2009 roku. Uważamy, 

że nadszedł czas wykonać krok w kierunku zmian. Proszę o przeanalizowanie jeszcze raz tego budżetu, 

który państwo będą uchwalać. W budżecie na 2018 rok, był zaplanowany dodatek mieszkaniowy, który 

został zlikwidowany. Te środki nie zostały przeznaczone na nauczycieli, bo nikt nie dostał podwyżki, 

ani innej rekompensaty za zabrany dodatek. Chcielibyśmy, żeby się państwo nie wstydzili, że szkoła 

obniża poziom, bo nauczyciel jeździ i dorabia. Jako nauczyciele powinniśmy ciągle się rozwijać, a nie 

mamy pieniędzy na to, żeby pójść do teatru czy kupić sobie dobrą książkę. Nie możemy wyjść ze szkoły 

zaraz po lekcjach, bo przyjdzie rodzic czy dziecko. Bardzo proszę o pochylenie się nad naszą sytuacją.   
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Pani Elżbieta Brzozowska 

Szanowni Państwo, zwracaliśmy się do Rady o pochylenie się nad problemem nauczycieli. Niestety 

dodatki zaproponowane przez państwa, zostały uchwalone na tym samym poziomie. W naszej gminie 

dodatek za wychowawstwo wynosi 40 złotych brutto, w innych gminach te dodatki są na innym 

poziomie. Jednej z gmin dodatek ten wynosi 700 złotych. A dodatek motywacyjny wynosi 1.200 złotych 

a nawet i 1.800 złotych. Niektórych gminach można otrzymać 2.5000 złotych dodatków. My takich 

kwot nie żądamy. Prosimy, żebyśmy jako nauczyciele nie wstydzili się, że mamy tak niskie dodatki. 

Dlatego jako Związek NSZZ „Solidarność” prosimy, żeby te dodatki uległy zmianie.  

Pani Monika Kapciak 

Proszę państwa, szacunkowo mamy 30 oddziałów w Lewiczynie, Łęczeszycach i Zaborowie, 23 

oddziały w Belsku, 4 w Gimnazjum oraz przedszkola, czyli ok. 58 oddziałów. Jako Związek 

proponowaliśmy podniesienie dodatku za wychowawstwo z 60 złotych na 200 złotych. Wzrost jest o 

140 złotych, mnożąc to przez liczbę oddziałów oraz 12 miesięcy otrzymujemy kwotę ok. 97.000 złotych, 

na rok. Propozycja rady gminy była podniesienie w oddziałach do 15 uczniów o 40 złotych co daje 

kwotę roczną ok. 14.000 złotych. Oddziały powyżej 15 uczniów, czyli 28, proponowana podwyżka z 

60 zł na 120 zł. Po przeliczeniu jest to ok 20.000 złotych. Propozycja gminy to jest ok. 34.000 złotych. 

Różnica miedzy propozycjami jest 63.000 złotych i o taką kwotę się spieramy. Chciałabym zwrócić 

uwagę, na punkt wychowawca przedszkolny i dodatek w kwocie 100 złotych. Najtrudniejsza praca jest 

w przedszkolu, bo tam dzieci potrzebują bezpieczeństwa. Uważam, że nie należy dzielić wychowawców 

na szkolnych i przedszkolnych. Rozbieżności dotyczące dodatku motywacyjnego wynikają, z zapisu 

„5% od podstawy zasadniczej”. Oznacza to, że nauczyciel dyplomowany przy podstawie 3.300 złotych 

można wyliczyć ile otrzyma. Nauczyciel kontraktowy otrzymuje podstawy 2.200 złotych. Proszę o 

ponowne pochylenie się  nad tymi dodatkami.  

Pkt 5. 

a) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr III/11/2018 

Pkt 6.  

Pan Mariusz Gieleciński Przewodniczący Komisji Budżetu odczytał uchwałę Nr Pł.414.2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2018 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Belsk Duży.  

Pkt 7.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
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Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – uchwała Nr 

III/12/2018  

Pkt 8.  

a) Pani Hanna Grotek przedstawiła dochody i wydatki budżetu gminy na rok 2019.   

Plan dochodów budżetowych ustalono w łącznej kwocie 30.155.669 zł. Z tego dochody własne gminy 

stanowią kwotę 16.351.088 zł, dotacje celowe na zadania zlecone kwotę 5.505.422 zł, subwencja ogólna 

z budżetu państwa kwotę 7.681.701 zł, dotacje celowe na dofinansowanie zadań własnych – 467.458 zł, 

dotacje na inwestycje kwotę 150.000 zł. . Główne źródła dochodów stanowią: 

- podatek od nieruchomości 8.221.896  zł; 

- podatek dochodowy od osób fizycznych 4.423.037 zł; 

- podatek dochodowy od osób prawnych 400.000złl 

- podatek rolny 1.262.600 zł; 

- podatek leśny 30.776 zł; 

- podatek od środków transportowych 600.000 zł; 

- podatek od czynności cywilnoprawnych 162.650 zł; 

- podatek od spadków i darowizn 9.500 zł; 

- opłata skarbowa 37.000 zł 

- karta podatkowa 14.667 zł; 

- opłata targowa 600 zł; 

- opłata za zajęcie pasa drogowego 24.325 zł; 

- odsetki za zwłokę 15.500 zł; 

-  wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 83.000 zł; 

 -odsetki od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych gminy 30.000 zł; 

- opłata z tytułu zwrotu kosztów dotacji za dzieci z terenów innych gmin uczęszczające do przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 300.000 zł; 

- opłaty za żywienie na stołówce szkolnej w gimnazjum w Belsku Dużym  100.000zł 

- grzywny i kary za korzystanie ze środowiska 50.000 zł;  

- dochody z majątku gminy  220.137 zł; 

- należności wyegzekwowane  od dłużników funduszu alimentacyjnego 7.000 zł;  

Wydatki budżetu gminy w roku 2019 zaplanowano w łącznej kwocie 31.480.869 zł. Z tego na zadania 

własne 25.975.447 zł; na zadania zlecone 6.488.633 złotych. Na sfinansowanie działalności bieżącej 

gminy zaplanowano kwotę 27.425.869 złotych, na działalność inwestycyjną 4.055.000 zł; Główne 

kierunki wydatków w 2019 roku stanowić będą wydatki na: 

- oświatę i wychowanie 13.075.527 zł;  

- wydatki na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 684.300 zł;  
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- modernizacja oraz bieżące utrzymanie dróg gminnych 923.208 zł 

- wydatki na administrację 4.339.261 zł; 

- wydatki na pomoc społeczną 1.093.161;  

- wydatki na rodzinę 5.497.472 zł;  

- wydatki na rolnictwo 3.315.265 zł;  

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 314.998 zł; 

-  gospodarka mieszkaniowa 825.880 zł;  

- wydatki na budownictwo 47.000 zł;  

- wydatki na bieżące utrzymanie dwóch bibliotek gminnych 343.646 zł; 

- wydatki na utrzymanie świetlicy wiejskiej w Starej Wsi 141.854 zł;  

- pozostałe wydatki na kulturę i ochronę dziedzictwa kulturowego 50.000 zł; 

-  zabytki i ochrona 100.000 zł; 

-  kultura fizyczna i sport 262.000 zł;   

- wydatki na ochronę zdrowia 83.000 zł;  

- koszty obsługi długu publicznego 168.954 zł;  

- prowizja banku spółdzielczego 11.000 zł,  

- rezerwy ogólne i celowe 170.000 zł,  

- rejestr wyborców 1.357 zł;  

Plan budżetu gminy na rok 2019 przewiduje deficyt budżetu w kwocie 1.325.200 zł, który zostanie 

pokryty z przychodami z pożyczki z WFOŚiGW w kwocie 1.325.200 złotych. Planowane zadłużenie 

gminy na dzień 31.12.2018 wyniesie kwotę 6.666.200 złotych  i nie przekroczy zadłużenia ustalonego 

w ustawie o finansach publicznych. 

b) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały budżetowej na rok 2019.  

c) Pan Mariusz Gieleciński odczytał opinię Komisji Budżetu oraz uchwałę Pł.415.2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej i planowanym deficycie na rok 2019.  

d) Pani Hanna Grotek poinformowała, że nie zgłoszono żadnych zmian, dlatego nie ma 

autopoprawki.  

e) Rada Gminy przyjęła budżet na rok 2019 jednogłośnie w głosowaniu jawnym.  

Pkt 9.  

Pani Ewa Łubińska złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość nagród ze specjalnego funduszu 

nagród.  
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Pan Zbigniew Byrski poprosił o przegłosowanie wniosku.  

Rada Gminy Belsk Duży jednogłośnie zdjęła uchwałę z porządku obrad.  

Pani Maria Walewska –Żółcik  

W gwoli wyjaśnienia jak wygląda procedura podejmowania takiego regulaminu. Określenie wysokości 

dodatków leży w kompetencjach radny gminy. W trakcie podejmowania wielkości stawek rada jest 

zobligowana do zasięgnięcia opinii Związków Zawodowych. Zostały przeprowadzone dyskusje ze 

związkami ale sporządzony został protokół rozbieżności. Kwoty dodatków oczekiwane przez Związki 

wiązały się z wyasygnowaniem kwoty 650.000 złotych rocznie, co rada uznała za niemożliwe do 

wykonania, ponieważ budżet na 2019 rok nie przewiduje wolnych środków w takiej wysokości. Jak też 

podkreśliła Komisji Budżetu w swojej opinii, sytuacja jest nie pewna w związku z planowanymi 

podwyżkami cen prądu. Związki zawodowe przedstawiły na piśmie wspólne stanowisko w sprawie 

wysokości dodatków i rada podczas posiedzeń komisji stałych została zapoznana z tymi propozycjami. 

Osiągnięto wspólny mianownik w kwestii: wysokości dodatku funkcyjnego dla dyrektora przedszkola, 

dla dyrektora szkoły do 100 uczniów, dla wicedyrektora szkoły, dla opiekuna stażu. W pozostałych 

dodatkach nie osiągnięto porozumienia. Podczas spotkania zaproponowano, aby ten regulamin został 

przyjęty na jeden rok, a w trakcje II półrocza ponownie usiąść do rozmów. Nadmienię, że to co jest 

zaproponowane w projekcie regulaminu  nie jest uwzględnione w uchwale budżetowej na rok 2019. 

Nawet, gdyby rada podjęła uchwałę, to musiałaby po nowym roku zabezpieczyć środki na wypłatę tych 

dodatków.  

Pani Teresa Świątek  

Dziękuję, za uchylenie tego punktu z porządku obrad. Myślę, że dalej będziemy negocjowali ten 

regulamin.  

a) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr III/14/2019  

b) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr III/15/2019 

c) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr III/16/2019  

Pkt 10. 

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy  

Kończymy rok ciężkiej pracy. Może niech ten czas świąteczny  się przedłuży. Czekają nas bardzo trudne 

decyzje, niewykazane w budżecie. W wielu sprawach nie mamy dostatecznych informacji. Te 

propozycje, które są zawarte, dziękuję za ich przegłosowanie, to jest tylko to co gwarantuje nam w 
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styczniu funkcjonowanie. Natomiast zobaczymy jak wyjdzie sprawa nadwyżki budżetowej. Będziemy 

się w marcu zastanawiać, jakie jeszcze plany mamy. Dobrze, że te zadania są skończone, jedno jest w 

toku, nie wykonane są dwie drobne rzeczy. Trochę się zmieniło, mam nadzieję, że będziemy mogli 

wrócić do tematu dróg powiatowych po nowym roku. Skierowałem do starosty, pismo, że jesteśmy 

zainteresowani wykonaniem dokumentacji Belsk –Lewiczyn, żeby ją zgłosić do programu drogowego. 

To finansowanie jest 50% wojewoda a 50% powiat z gminą. Druga rzecz, to deklaracja, że będą 

pieniądze proporcjonalnie do pieniędzy zabezpieczonych przez powiat. Myślę, że ta współpraca z 

powiatem będzie się dobrze układać. Będziemy wiedzieli koniec stycznia, początek lutego, jakie 

pieniądze będą do dyspozycji. W budżecie jest 5% podwyżki dla nauczycieli. Ruszenie składnika 

zasadniczego powoduje, ze wszystko się podnosi. Kiedyś się mówiło, że nauczyciele dostana po 1000 

złotych. Rodzi się pytanie, mamy subwencję oświatową i tam nie wynika te 30% podwyżki. Przy tych 

ruchach finansowych, trzeba być ostrożnym. Mówiłem jakie kwoty, jak wzrosły na oświatę. 

Oczekiwania są w sprawie dróg i oświetlenia. Ile jest propozycji z zebrań wiejskich. Te wszystkie ruchu 

finansowe, które opierają się na możliwościach finansowych gminy. Jeśli nie będzie podatków i nie 

będzie wpływów. Koszty utrzymania rosną. Sejm zajmie się 31 grudnia ustawą o cenach energii. 

Dobrze, że prowizorium zakłada podejmowanie decyzji po nowym roku. Jak będziemy znać realne 

koszty funkcjonowania gminy do końca roku. W IV kwartale wydaliśmy więcej niż przewidywaliśmy. 

Proszę, musimy z tym naszym budżetem gminy działać. Czekają nas poważne wydatki w infrastrukturę 

wodno-kanalizacyjną. To są konkurencyjne inwestycje, to są miliony złotych. Dziś rozmawiałem jak to 

wygląda z VAT. Ten budżet pozwoli nam funkcjonować w styczniu. Następna tura negocjacji ze 

związkami nie wiem czy przyniesie podwyżki 200%. Trzeba mieć na uwadze całą gminę. Trzeba 

utrzymać poziom, ciężko jest o dotacje. Na koniec powiem, że to inwestowanie w kanalizację, drogi, 

energetykę, opłaca się bo jest zainteresowanie przedsiębiorców. Był wyłożony plan miejscowy. W 

planie i w studium przygotowaliśmy propozycję, żeby były tereny pod budownictwo mieszkaniowe. 

Musi to być, żeby mieszkaniec kupił ziemię i wybudował dom. Druga rzecz to pozyskanie nowych 

terenów pod inwestycje. Chodzi o inwestycje, które porównamy z innymi inwestycjami. Można te braki 

uzupełnić. Jak wpadnie pół miliona więcej… pamiętacie jak było z wiatrakami. To nie jest tak prosto 

zainstalować inwestora w Belsku, żeby płacił nam podatki. Te działania, klimat koło tego nie jest zbyt 

przychylny.  Czekają nas takie wyzwania. Nie ma budynków socjalnych w planie budżetu. Trzeba 

pomyśleć czy w naszej gminie potrzeby socjalne są zapewnione. To są te problemy, o których chciałem 

powiedzieć. Potrzeby substancji oświatowej to jest stary majątek, będziecie dokonywać wyboru. Czas 

życia z  sadownictwa powoli się kończy. Z podatku gruntowego nie da się gminy rozwijać. Widzę po 

tym co się dzieje. Dużo powiedziałem ale mało zrobiłem, po tym budżecie co uchwaliliście to jest 

bezpiecznie zacząć rok.  

Pkt 12.  

Pani Ewa Wiśniakowska  
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Był poprzednio poruszony temat programu „Czyste powietrze”.  U mnie na wsi jest zainteresowanych 

12 osób. Są trudności z wypełnieniem wniosków. Jeśli była by możliwość zaproszenia kogoś z 

Wojewódzkiego Funduszu to mieszkańcy chętnie by skorzystali.  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy  

Kiedyś to funkcjonowało inaczej, gmina była pośrednikiem przy naborze. Gminom to zabrano i jest to 

robione centralnie. Nie chciałbym, żeby było że ktoś naobiecuje. Niech robi ten, kto to wymyślił. 

Zaproszę WFOŚiGW z Radomia. Z naszych podatków wydaliśmy pieniądze na program wymiany 

pieców. Poszedł program, opracowaliśmy wnioski i nie przyznali nam środków. Napisałem protest, bo 

się nie zgadzałem. To odpisali, że nie zgadzają się ze mną. Dałem się w to wkręcić z różnych przyczyn. 

Jeśli jest pomysł to salę udostępnię. Niech pomogą uzupełnić wnioski. Żadnych pieniędzy z WFOŚiGW 

nie dostaliśmy. Jest to program prowadzony przez WFOŚiGW i niech przeprowadzi spotkania i niech 

pomaga. Zadzwonię do dyrektora i się umówię. Jak są chętni, to ogłosimy to i zobaczymy. Wykonawcą 

programu jest WFOŚiGW.  

Andrzej Kuligowski  

Przy drodze 728 jest wyrwa na 45 cm głębokości, proszę żeby to zabezpieczyć. Wyrwa jest na 

wysokości pana Jarzęba.  

Pani Katarzyna Kwaśniewska-Skonecka 

Chciałabym poruszyć sprawę stacji bazowych telefonii komórkowych. Nie wszyscy chcą mieć taki 

obiekt  koło siebie. Mówi się, ze jest to budowla użyteczności publicznej. Jednakże czytałam w 

Jabłonce, że Goszczyn poradził sobie z tym problemem. W Olszewie nie powstaje stacja bazowa. W 

mojej miejscowości powstaje stacja bazowa. Poinformowałam mieszkańców. Byłą możliwość składania 

protestu. Protesty zostały zignorowane. Została wydana decyzja Wójta Gminy o budowie stacji bazowej. 

Decyzję można zaskarżyć do SKO. Tak też zrobiłam. SKO wezwało mnie do uzupełnienia jako kto 

występuję. Występuję jako sąsiad. SKO uchyliło decyzję w całości. Częściowo sprawę wygrałam. W 

październiku została ponownie wydana decyzja, u dałam się do gminy żeby się zapoznać z 

dokumentacją. Znowu złożyłam odwołanie. Tutaj gmina ustaliła, że nie jestem stroną w sprawie. Mimo 

że SKO ustaliło że jestem stroną, gmina przekazała pismo, że nie jestem stroną. Jest mi przykro, że nie 

mam wsparcia w tej dziedzinie. Gmina powinna powiedzieć, że powstają aż 4 stacje. Inne gminy się 

jakoś broną.   

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy 

Nie wiedziałem, ze nie otrzymała pani dokumentów. Ale to się zaczęło inaczej. Była decyzja na 

rozbudowę sieci przesyłowej. Nie wydałem zgody na stacje bazową. Gmina działa w oparciu o ustawie 

o planowaniu przestrzennym. Gmina nie wydaje zgody na budowę. Tu już przerabiałem tę sprawę. 
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Będzie protestować przeciw liniom średniego i niskiego napięcia. Przyjeżdżali i robili awantury, że 

wydałem zgodę na budowę linii energetycznej. Protesty i protesty. Energetyka przyjechała i ludzie się 

zgodzili. Mało, Ci co przychodzili na sesję, pisali pisma, nie mieli recepty jak doprowadzić prąd. Im się 

należy więcej mocy w chłodniach ale słup u sąsiada. Prowadziliśmy postepowanie administracyjne w 

gminie Błędów i Mogielnica. Gmina nie może nie wszcząć postępowania, jeśli przepisy nie zezwalają. 

Sprawa tych linii średniego napięcia. Zmodernizowano większość linii, prezes PGE  mówi że trzeba 

zrobić rozdzielnię w Lipiu. Moim obowiązkiem nie jest przeprowadzanie linii na terenie powiatu. Potem 

stała się rzecz, że budują stacje komórkowe. Zabiegałem, żeby to upadło. Wszczęliśmy postępowanie 

administracyjne, ale mieszkańcy wiedzieli lepiej, mimo że im tłumaczyłem. Nie każdy musi się znać. 

Na wniosek wszczyna się postępowanie. Jak mogę odmówić postępowanie jeśli przepisy nakazują jego 

wszczęcie. To są stacje, które według dokumentów mają małe pasmo oddziaływania. Przynoszą opinię 

producenta, że to nie wchodzi w tryb rozszerzony. Mogłem odmówić postępowania., na jakiej 

podstawie?. Nie wydajemy pozwolenia. My mamy stwierdzić czy te dokumenty spełniają warunku do 

realizacji inwestycji. My to badamy i przesyłami do powiatu. Jestem zaskoczony, że pani nie otrzymała 

dokumentów. Gmina prowadzi postepowanie administracyjne w celu wydania dokumentów. W 

powiecie, Starosta ma prawo odmówić wydania zgodę na inwestycję. Jeśli narusza to interesów 

mieszkańców. Nie prawdą jest, że gmina wydaje pozwolenia na budowę od co najmniej 10 lat. Po to 

jest postępowanie administracyjne, żeby się strony wypowiedziały. Ja nie jestem stroną. Jak nie 

wiadomo kogo ugryźć to tak się wymyśla.. Chcieliśmy budować RIPOK, żeby składować śmieci taniej. 

Mogę zaryzykować wszczęcia postępowania, ale chcę mieć na pokrycie kosztów od rady na 

postepowanie sądowe. Jeśli mam być sądzony za niedopełnienie obowiązków i celowe przedłużanie. Ja 

nie wydaję zgody na te rzeczy. Są drogi postępowania administracyjnego. Jeśli inwestor nie będzie miał 

racji to nie dostanie..  

Złożę wniosek do rady. Sprawa jest i będzie wracać. Mnie to jest nie potrzebne. Ale jako urzędnik 

działam w ramach prawa. Przedstawili wyniki badań. Amplituda jest skokowa, największe 

oddziaływanie  jest 1 km od masztu. Najmniej zaszkodzić po sąsiedzku.  

Pani Agnieszka Prokopczyk 

Od mieszkańców mamy cięgi za podwyżkę  na śmieci o100%. Tym bardziej, że rozmawiamy z 

rodzinami i w innych gminach to jest tak, czy tak. Docierają informacje, że Grójec chce wyjść.  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy 

Chciałem poprosić kogoś z „Natury”, żeby przyszedł i wytłumaczył to wszystko. Nie wiem jak jest w 

innych gminach. Zostałem przewodniczącym związku 1 grudnia a przed świętami złożyłem rezygnację.  

Rady gminy przystąpiły do związku. Wbrew temu twierdzę, że to był dobry pomysł i się sprawdził. Bo 

gminy działały razem. Sprawa cen to inna sprawa. Jeśli państwo chcecie wyjść to uchwała i 



10 

 

wychodzimy. Proszę przygotować uchwałę, ale co ze śmieciami? A co dalej to ja nie wiem.? Związek 

działa, przez 4 lata. Nie weszły Pniewy i Mogielnica. Wyszło rozporządzenie Ministerstwa Środowiska, 

które podniosło o 500 % opłaty za składowanie śmieci na wysypisku. W ramach przetargu obsługiwał 

nas Tonssmeier Wschód. Przetarg był unijny. W trzecim roku dochodziły sygnały, że cena za śmieci 

jest za niska. Dopłaciliśmy z budżetu gminy do śmieci. To były dopłaty do mieszkańca, tylko 

dobrowolna do Natury. Nałożyło się kilka rzeczy, że podwyżki byłyby o 3-4 złote. Doszliśmy do 

wniosku na walnym, że te 2-3 złote to gmina dołoży. W październiku tego roku Tonsmeier 

wypowiedział nam umowę. My z gmin wiejskich powiedzieliśmy, niech nie odbierają. Ta umowa, 

odbiór każdej ilość, wypali. Wszystko się zmieniło jak podnieśli kwotę za składowania. Zarząd zarządził 

negocjacje i przetarg. Z tych opłat za śmieci. Wyszło nam że mamy 26 milionów. Najniższa oferta była 

40 milionów. Unieważniony został przetarg bo nie było takich pieniędzy. Zaprosiliśmy do negocjacji 

Tonsmeier i ZUK Warecki i JARPER. I dali 4 miliony więcej jak Tonsmeier. Nie można wywozić 

śmieci za teren województwa. Zobaczcie ile płaciła gmina za śmieci. Żeby nie podnosić ceny na 

listopad, przeznaczyliście środki, żeby cena pozostała ta sama. Nadal był nie rozstrzygnięty przetarg. 

Poprosiliśmy na negocjacje jeszcze raz Tonsmeier. Podpiszą umowę, bo wzrasta cena za składowanie. 

W październiku będzie podniesiona cena, bo cena znowu rośnie. Powiedźcie co byście zrobili? Podjęli 

decyzję, że podniosą opłatę za segregowane, więcej niesegregowane. Jakby były podwyżki kroczące to 

by nie było takiego skoku. Walne zgromadzenie podjęło uchwałę, że bez dopłat gmin. Można zerwać 

umowę i złożymy wniosek o uchylenie uchwały. Byłbym za tym, żeby ceny urealniać stopniowo. Nikt 

nie mówi, ze płacił tanio i że gmina dopłacała. Mamy niedaleko do nowego roku. Warka musiała podjąć 

uchwałę o wyjściu, bo nie mieli wyjścia i mieli kalkulacje. Proszę to przemyśleć, tylko nie pytajcie jak 

to będzie po wyjściu. Ogłoszę przetarg na śmieci i zatrudnię pracowników. Nie ma możliwości, że 

wracamy do związku. Statut nie przewiduje takiej wersji.  

Przed radą jest decyzja, czy wychodzimy ze związku. Powiem jedno, na jednej  z pierwszej sesji 

przyjechali na negocjacje o przejęcie kolejki wąskotorowej. Teraz się dziwimy, że PGE płaci 6-7 

tysięcy. Jeśli celowe jest wyjście ze związku. Poproszę mecenasa ze związku i kogoś z zarządu, żebyśmy 

wiedzieli co będzie. Powiem wam, że ze śmieciami wiele rzeczy i kopalniom też przyłożyli.  

Pan Andrzej Kuligowski  

Czy ten system można uszczelnić? Wynajmują mieszkanie i nie płacą. Sąsiedzi nie dają im wyrzucać 

do pojemników i wyrzucają nie wiadomo gdzie.  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy 

Wystąpiliśmy o interpretacje co ze studentami w bursach. Bo okazało się, że oni nigdzie nie płacą. Jak 

jeździcie w stronę Sadkowa to zobaczcie ile tam jest paczek. Na spokojnie bez emocji trzeba to 

rozważyć. Jeśli będzie taka decyzje, to jakoś to będzie. Nie płaćcie za śmieci cwaniaków. 
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Pkt 13 

Pan Zbigniew Byrski stwierdził wyczerpanie porządku obrad, podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady III Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.05 do godziny 13.55; z przerwą w godzinach 11.25-11.40.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała:  

Referent  

Joanna Otulak  

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

/-/ Zbigniew Byrski 


